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1. Voorwoord door de wijkraad  
 

Het jaar 2023 is het eerste volle jaar van de wijkraad. Een jaar waarin veel is gebeurd en gedaan. 

Naast het geven van gevraagde en ongevraagde adviezen aan het college en het contact met de 

wijkwethouder en wethouder gebieden, is overleg gevoerd met de ambtelijke organisatie. Periodiek 

met de clusters en daarnaast incidenteel met projectleiders en contactpersonen over een breed scala 

van onderwerpen. 

  

Heel belangrijk voor de wijkraad is het contact met de bewoners, de winkeliers, de lokale 

ondernemers, de scholen en andere maatschappelijke instellingen. Wij hebben als wijkraad dat 

contact actief opgezocht. Bij het parkeerbeleid en over de toekomst van de tramlijnen zijn 

bewonersavonden gehouden met een grote opkomst en veel reacties per mail. Heel waardevol is de 

rondgang langs de buurten aan de hand van een open uitnodiging en verspreiding van een brochure 

met onze visie, plannen en eerste verantwoording. Op acht avonden hebben wij gesprekken gevoerd 

met bewoners en andere belanghebbenden over tal van verschillende zaken die in die buurt spelen en 

om aandacht vragen. 

  

Niet iedereen ziet de mogelijkheden van de wijkraad als intermediair tussen bestuur en organisatie 

van Rotterdam en haar inwoners en diverse organisaties. Door actief zaken op te pakken en met 

bewoners en belanghebbenden concreet het gesprek aan te gaan, maar óók met de uitvoerende 

organisatie van de gemeente, projectleiders en contactambtenaren slagen we erin om verbinding tot 

stand te brengen, zaken tot een oplossing te brengen of duidelijk te krijgen waarom iets niet kan of nu 

niet, maar later wel. Die brugfunctie wordt ervaren en in toenemende mate gezien. Daarmee zijn we er 

nog niet, maar we maken stappen en zijn op de goede weg. Natuurlijk zijn er ook wensen om de 

wijkraad beter in positie te kunnen brengen. Die uiten we ook. Tegelijk hebben we een buitengewoon 

goed contact met de gebiedsorganisatie en onze directe ondersteuning. Op sommige momenten 

maken die ook het verschil om het nodige contact te leggen of reflectie te hebben op ondernomen 

acties. 

  

De wijkraad gaat het derde jaar in met goede moed en zin. Wij hopen op een verdere verbetering en 

verdieping van de contacten met de buurten in onze wijk en met bestuur en organisatie van Rotterdam 

in al zijn geledingen. 

  

  

 

 

Rob Beek, namens de wijkraad Hillegersberg 
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2. Participatie 

 
De Wijk In! 

 

Onder de noemer De Wijk In! heeft de wijkraad in 2023 acht bewonersavonden georganiseerd: 

- 12 juni Terbregge in de Speeltuin 

- 26 juni Margrietlaanbuurt in het Trammuseum Rotterdam 

- 9 oktober Oud Hillegersberg en deel Molenlaankwartier in Toorop Mavo 

- 23 oktober Molenlaankwartier (andere deel) in Kindcentrum De Heijberg 

- 9 november 110-Morgen in Arcadia 

- 15 november Kleiwegkwartier in de Oranjekerk 

- 20 november Kleiwegkwartier in de Tarcisius School 

- 23 november Nieuw Terbregge in Wow Verbazisschool 

 

Op alle adressen in de verschillende buurten zijn huis-aan-huis uitnodigingen bezorgd in de weken 

voorafgaand aan de bewonersavond. De uitnodiging werd vergezeld met een brochure met de titel De 

Wijk In! waarin zijn opgenomen: 

- Wijkvisie Hillegersberg 2023-2026 

- Wijkactieplan Hillegersberg Jaaractieplan 2023 

- Wijkverslag Hillegersberg 2022 

- Wijkraad Hillegersberg - Wie zijn de raadleden? 

 

In totaal hebben ruim 150 personen de bijeenkomsten bezocht. Het waren levendige gesprekken over 

wat in de buurt speelt en waarvoor aandacht wordt gevraagd. Zonder uitzondering, niet alleen door de 

aanwezigen, maar ook door anderen die wijkraadsleden elders hebben ontmoet, is heel positief 

gereageerd op de brochure, zowel waar het gaat om de inhoud als de leesbaarheid. Bij veel van de 

gesprekken was de bewonersvereniging uit het gebied aanwezig. Heel plezierig, omdat de wijkraad 

het contact met deze bewonersverenigingen heel belangrijk vindt en wil uitbouwen om ook langs die 

weg voeling te houden met de vragen die leven in de buurten. Het plan is om gebruik te maken van de 

wijkbladen die zij periodiek verspreiden in hun gebied. Een manier om het contact met de bewoners te 

behouden en informatie te verspreiden over de activiteiten van de wijkraad. Deze wat indirecte 

methode is nodig, omdat de wijkraad niet de financiële ruimte heeft om een eigen periodiek met enige 

regelmaat te verspreiden. De fysieke verspreiding is daarvoor te kostbaar. Vandaar dat gezocht wordt 

naar andere methoden om niet alleen informatie te geven, maar ook uit te nodigen om contact op te 

nemen over onderwerpen die spelen in de buurt. 

 

In de acht bewonersavonden is veel informatie over tafel gekomen. De diversiteit was elke avond 

groot. In alle gesprekken kwam de ervaren overlast door overigens een veelheid van verschillende 

oorzaken aan de orde, maar ook het onderhoud van de buitenruimte, speelplekken voor de jeugd, 

parkeerproblematiek, veiligheid in de wijk. Deze en veel andere punten zijn genoteerd. We gaan 

bekijken hoe wij als wijkraad hiermee om kunnen gaan. De wijkraad heeft zelf ook punten voor 

gesprek ingebracht. Bijvoorbeeld over de ervaring in de buurt met deelscooters, deelfietsen en  

deelbakfietsen. Deze informatie is betrokken bij het beantwoorden van de stedelijke vraag naar waar 

Buurthubs wenselijk en mogelijk zijn. De conclusie is dat het waardevolle bijeenkomsten zijn geweest, 

waarin we als wijkraad de buurten beter hebben leren kennen en goede contacten met bewoners 

hebben kunnen leggen. Het was zeker niet bedoeld als een eenmalige happening, maar duidelijk is 

ook dat de wijkraad het uitvoeren van deze trits op deze wijze moet evalueren op hoe het contact met 

de buurten verder te ontwikkelen. 
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Plan Toekomstvast Tramnet 2030 

 

Op 7 februari 2023 heeft de wethouder Mobiliteit de wijkraad Hillegersberg verzocht om een reactie 

over het concept Plan Toekomstvast Tramnet 2030, afgekort PTT. De wijk Hillegersberg zou erg hard 

geraakt worden door dit plan, er was sprake van het verdwijnen van tramlijnen 4 en 8. Deze tramlijnen 

zijn voor vele bewoners uit Hillegersberg en het Kleiwegkwartier de levensader naar het centrum van 

Rotterdam.  

 

De wijkraad Hillegersberg heeft naar aanleiding hiervan rondom 27 februari 2023 een uitnodiging laten 

bezorgen bij de bewoners van Hillegersberg, 110 Morgen en het Kleiwegkwartier voor 

bewonersavonden op 6 en 8 maart. De avonden zijn drukbezocht.  

In totaal ontving de wijkraad 785 reacties welke zijn gebruikt als leidraad voor het verstuurde advies 

op 14 maart 2023. 

 

Wijkraadslid Caroline Engels-Alkemade heeft namens de wijkraad ingesproken bij de Metropoolregio 

Rotterdam Den Haag (MRDH) omtrent het participatieproces van het PTT en op dinsdag 4 april heeft 

zij namens de wijkraad ingesproken bij de commissie Mobiliteit van de Rotterdamse gemeenteraad. 

De raad heeft het advies overgenomen en de MRDH geadviseerd de tramlijnen 4 en 8 te behouden.  

 

Wijkraadslid Rob Beek heeft bij de behandeling van het PTT in de Bestuurscommissie 

Vervoersautoriteit van de MRDH namens de wijkraad het woord gevoerd. In zijn reactie op die inbreng 

heeft voorzitter Karremans aangegeven dat de beide tramlijnen niet alleen behouden blijven, maar dat 

dit ook geldt voor de kwartierdienst richting Kleiwegkwartier en Hillegersberg. Deze nadere toelichting 

op dit onderdeel uit het definitieve PTT is namens de wijkraad schriftelijk bevestigd. 

 

De inzet van de wijkraad is beloond: het advies is opgevolgd en de tramlijnen 4 en 8 zijn behouden 

voor de wijk! 

 

 

Buurthubs 

 

Sinds een tijdje zijn ze niet meer uit het straatbeeld meer weg te denken: deelvervoer scooters, fietsen 

en bakfietsen. Hillegersberg maakt graag gebruik van het deelvervoer maar helaas heeft het ook een 

keerzijde voor het aanzicht en gebruik van met name voetpaden en pleinen. De gemeente Rotterdam 

is afgelopen jaar begonnen met het inrichten van buurthubs. Buurthubs zijn verzamelplekken voor de 

deel(bak)fietsen en deelscooters. 

 

De wijkraad Hillegersberg is samen met de gemeente Rotterdam actief op zoek gegaan naar 

geschikte locaties voor deze buurthubs. 

Bewoners zijn actief bevraagt over welke locaties geschikt zouden kunnen zijn voor de buurthubs. 

Hieruit is een lijst ontstaan van mogelijke locaties, welke verder worden bekeken en uitgerold in het 

komende jaar. De wijkraad Hillegersberg hoopt dat er hierdoor minder gevaarlijke situaties ontstaan 

en de voetpaden voor iedereen weer goed begaanbaar zijn. 
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Meerjarenbeleid Bibliotheek Rotterdam 

 

Wethouder Kasmi heeft de wijkraad Hillegersberg gevraagd om advies over het meerjarenbeleid 

Bibliotheek Rotterdam 2025-2028, om de uitgangspunten hiervan te actualiseren. De wijkraad heeft in 

dit advies uitgebracht op de uitgangspunten onderschreven met als kanttekening het ontbreken van 

een eigen vestiging van de bibliotheek in Hillegersberg. 

De wijkraad Hillegersberg blijft zich hardmaken voor terugkeer van een filiaal van de bibliotheek in de 

wijk. Ondanks de nabijheid van het filiaal in Schiebroek blijkt er toch veel behoefte aan een filiaal in de 

eigen wijk. Naar aanleiding van het advies van de wijkraad is de wijkraad uitgenodigd om in gesprek 

hierover te gaan met de Gemeentebibliotheek Rotterdam. Het gesprek is als positief ervaren en beide 

partijen blijven de mogelijkheden hiervoor volgen. Wellicht biedt de komst van de wijk hub medio 2024 

hier een kans voor. 

 

 

Parkeeroverlast Oud Hillegersberg en Plaswijckpark  

 

De afgelopen jaren is sprake van veel verkeersoverlast in Oud Hillegersberg als gevolg van twee grote 

projecten voor rioolvervanging. In de overleggroepen van beide projecten worden de voortgang en 

vraagpunten besproken tussen bewoners, de gemeentelijke projectorganisatie en de uitvoerder. 

Daarbij gaat het onder meer over de verkeers- en parkeerproblematiek tijdens de werkzaamheden, 

maar vanuit de bewoners is ook aangedrongen op een structurele aanpak waarbij verkeerscirculatie 

en parkeren in samenhang worden bezien. 

 

Tegelijk is er de parkeeroverlast veroorzaakt door bezoekers van Plaswijckpark. Door bewoners rond 

het Plaswijckpark aan zowel Hillegersbergse als Schiebroekse kant wordt terecht al jaren gevraagd 

om een structurele oplossing voor deze parkeeroverlast. Plaswijckpark heeft van het college 

toestemming gekregen voor vervangende nieuwbouw van het afgebrande paviljoen. Dit is aan beide 

wijkraden gepresenteerd en toegelicht. Daarbij is aangegeven dat met het nieuwe paviljoen de 

overdekte accommodatie wordt uitgebreid om zodoende in het winterseizoen en bij slechtweerdagen 

bezoekers te kunnen ontvangen. De overlastproblematiek is nu vooral seizoensgebonden, maar met 

deze vernieuwing in Plaswijckpark moet rekening worden gehouden met meer permanente overlast. 

Het benadrukt de noodzaak te komen tot een structurele aanpak. 

De wijkraden Hillegersberg en Schiebroek hebben deze problematiek en daarmee samenhangende 

ontwikkelingen, onder meer wat betreft de communicatie met wijkraden en bewoners, begin januari 

2023 onder de aandacht gebracht van de wethouder Mobiliteit. De brief heeft geleid tot een gesprek 

van vertegenwoordigers van beide wijkraden met een ambtelijke delegatie. Bij die gelegenheid is 

geconstateerd dat hoewel qua problematiek sprake is van grote samenhang, het van belang is te 

focussen en Plaswijckpark en de andere mobiliteitsvragen binnen Oud Hillegersberg van elkaar te 

onderscheiden. Bij Plaswijckpark, zo is geconstateerd, betreft het niet alleen het beleidsterrein van de 

wethouder Mobiliteit. Het gaat ook om een belangrijke attractie (evenementenbeleid) en mogelijke 

relaties met andere voorzieningen (sport en maatschappelijke zorg). Om tot duurzame oplossingen te 

komen oplossingen is daarom een integrale aanpak nodig. Dit is vervolgens ook expliciet aan de orde 

gesteld in de Wijkakkoorden en Jaaractieplannen van beide wijkraden. 

 

Wethouder Mobiliteit heeft in zijn reactie in mei op de gezamenlijke brief van de wijkraden aangegeven 

de noodzaak van een integrale aanpak te onderschrijven en tot nader overleg bereid te zijn met als 

doel tot overeenstemming te komen over een gezamenlijk proces voor een integrale aanpak. Voor de 

gesignaleerde mobiliteitsproblematiek in Oud Hillegersberg zal, hoewel deze zeker raakvlakken heeft 

met de parkeerproblematiek rond Plaswijckpark, apart overleg plaatsvinden.  

In ambtelijk vervolgoverleg is deze gescheiden aanpak als uitgangspunt genomen. Vastgesteld is dat 

de integrale problematiek in ieder geval de afdelingen mobiliteit, toerisme en cultuur aangaat. In de 

tweede helft van 2023 is begonnen om aan de beoogde integrale aanpak uitwerking te geven.  
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Gezien de verwachte doorlooptijd om tot besluitvorming te komen over een structurele oplossing, is 

door beide wijkraden aangedrongen op een overleg begin 2024 voor de korte termijn. Niet alleen is 

het van belang voorbereid te zijn op de te verwachten seizoensdrukte, ook de aankondiging van 

werkzaamheden aan de Ringdijk vraagt om een gerichte aanpak. 

 

Met de afdeling Mobiliteit is afgesproken dat de verkeers- en parkeerproblematiek Oud Hillegersberg 

wordt opgepakt nadat de werkzaamheden aan de beide rioleringsprojecten eind 2023/begin 2024 zijn 

afgerond. Dat is in het ambtelijk overleg nog eens bevestigd. Opzet is te komen tot een gerichte 

aanpak samen met de bewoners. De inzet is om alle straten op de een of andere manier te betrekken 

bij zowel de inventarisatie van de problematiek, de op te lossen vragen als de mogelijke oplossingen. 

Bij het vormgeven kan lering worden getrokken uit de ervaringen opgedaan met bewonersgroepen in 

de verschillende rioleringsprojecten. Hopelijk is dan ook meer duidelijkheid over de structurele aanpak 

van de parkeeroverlast Plaswijckpark. 

 

 

Schiebroek Hillegersberg Solidair 

 

In het gebied Hillegersberg-Schiebroek zijn twee voedselbanken actief, te weten de Voedselbank 

Rotterdam en de Stichting Uitdeelpunt Schiebroek. Beide uitdeelpunten zijn in Schiebroek gevestigd, 

zijn al jaren actief en werken aanvullend. Hun werkgebied is Schiebroek én Hillegersberg, het gebied 

dat overeenkomt met die van de voormalige gebiedscommissie en daarvoor de deelgemeente.  

 

In het najaar van 2022 is vanuit de Bewonersorganisatie Leven in Schiebroek (LiS) het initiatief 

genomen om wijkbewoners die het meest hadden te lijden van de hoge energieprijzen en inflatie een 

steuntje in de rug te geven. Begin 2023 is het ingezamelde geld (zo’n vijftienduizend euro) via de twee 

voedselbanken besteed aan bewoners voor wie de nood het hoogst bleek. Zo zijn pakketten 

uitgedeeld met onder meer producten die niet tot reguliere voedselpakketten behoren; zoals producten 

voor persoonlijke verzorging. Daarbij was de wijkraad Schiebroek betrokken, evenals de ambtelijke 

organisatie, waaronder het wijkteam. Een samenwerkingsproject onder de naam Schiebroek Solidair. 

 

Medio 2023 bleek dat het uitdeelpunt van de Voedselbank Rotterdam in Schiebroek in het najaar zou 

worden gesloten. Dit leidde tot actie om de gevolgen van deze sluiting voor de betrokkenen zoveel 

mogelijk te beperken. Het leidde tot een directe betrokkenheid van de wijkraad Hillegersberg, die 

samen met de wijkraad Schiebroek al gerichte actie had ondersteund richting de Stichting Uitdeelpunt 

Schiebroek. De beide wijkraden hebben de betrokken wethouders in een brief aandacht gevraagd 

voor de ontstane problematiek en verzocht om ondersteuning bij het vinden van oplossingen daarvoor. 

Namens beide wijkraden heeft een wijkraadslid Hillegersberg begin september de sluiting van het 

uitdeelpunt en de daardoor ontstane problematiek onder de aandacht van de gemeenteraad gebracht 

door in te spreken bij de behandeling van het beleidskader Armoede en Schulden. Die problematiek 

betreft onder meer het vervoer van cliënten die fysiek en/of financieel daartoe niet in staat zijn om 

naar/van de nieuwe Voedselbank-supermarkt in Crooswijk te reizen. Ook betekent het sluiten van het 

uitdeelpunt dat de opgave van betrokken cliënten ineens werd gestaakt en dat na ruim 22 jaar! Niet 

alleen de verstrekking van eerste levensbehoeften, maar ook het contact met hulpbehoevenden kwam 

hierdoor direct in gevaar. 

 

Door samenwerking van Schiebroek Solidair met de Stichting Wijkvervoer Hillegersberg-Schiebroek 

(de BelBus) is in november vervoer naar Crooswijk tot stand gekomen. Dat is lastig om verschillende 

redenen. De eerste is dat de BelBus formeel niet over de grens van Schiebroek en Hillegersberg mag 

vervoeren. De wethouder is gevraagd om door aanpassing van de regeling dit mogelijk te maken. De 

toezegging om dit te regelen is begin 2024 door de wethouder persoonlijk gedaan. De tweede 

lastigheid is dat het vervoer geld kost of dat nu met de BelBus of het openbaar vervoer wordt gedaan. 

Eind 2023 is door de wethouder aan de gemeenteraad toegezegd dat dit wordt gefinancierd door de 

gemeente. In het overleg heeft de wethouder aangegeven dat het nog niet werken daarvan met 
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terugwerkende kracht zal worden gerealiseerd. Overleg over de feitelijke uitvoering vindt nog plaats. 

Tot slot gaan niet alle in aanmerking komende bewoners naar de Voedsel-supermarkt Crooswijk, 

omdat zij fysiek niet in staat zijn of reserves hebben om te gaan. De bescherming bij het uitdeelpunt 

Schiebroek bestaat in Crooswijk niet, aangezien de supermarkt zich midden in een winkelstraat 

bevindt met naamgeving op de gevel.  

 

Het is dan ook heel belangrijk dat met vrijwilligers van het voormalige uitgiftepunt Voedselbank 

Schiebroek nog altijd maandelijks uitgiftedagen worden georganiseerd met vanuit de wijk beschikbaar 

gestelde producten. De brede maatschappelijke steun door winkeliers, ondernemers, kerken en 

individuele bewoners is behouden gebleven door de verbindende inzet van Schiebroek Solidair 

richting beide steunpunten. 

 

Eind 2023 zijn de wijkraad Hillegersberg, de Bewonersorganisatie 110-Morgen en de 

Bewonersorganisatie Kleiwegkwartier (BOK) toegetreden tot Schiebroek Solidair. Daarmee is het 

platform Schiebroek Hillegersberg Solidair ontstaan die door bundeling van krachten wil komen tot een 

brede aanpak van de aan armoede gerelateerde problematiek in beide wijken. De doelstelling van het 

platform is om zich bezig te houden met de brede thema’s bestaanszekerheid en zelfredzaamheid, 

ook om bij te dragen aan de sociale samenhang in beide wijken. In het voorjaar van 2024 zal het 

platform een rechtspersoonlijke status krijgen in de Stichting Schiebroek Hillegersberg Solidair. 

 

 

Rotterdam The Hague Airport (RTHA) 
 
Algemeen 
Het jaar 2022 stond volledig in het teken van het veelbesproken en mislukte participatietraject ten 

behoeve van de aanvraag van een nieuw Luchthavenbesluit. In het vorige wijkverslag hebben we daar 

verslag van gedaan. Op dit vlak was het in het huidige verslagjaar rustiger. 

 

Eind 2023 is door RTHA kenbaar gemaakt dat ook in 2024 de aanvraag niet afgerond zal zijn, mede 

als gevolg van een nieuwe rekensystematiek voor geluidsbelasting en de verschillende scenario’s 

(o.a. groei / krimp / gelijkblijvend scenario) die in een MER uitgewerkt moeten worden. 

 

De wijkraden Hillegersberg en Schiebroek trekken met betrekking tot de RTHA gezamenlijk op. Wij 

zijn dan ook blij dat het Schiebroekse wijkraadslid Dirk Breedveld die al jaren actief was als 

plaatsvervangend CRO-RTHA bewonersvertegenwoordiger namens de Gemeente Rotterdam en 

daarvoor als bestuurslid van de BTV, dit jaar als CRO-RTHA bewonersvertegenwoordiger namens de 

Gemeente Rotterdam is geïnstalleerd. Hij wisselt hiermee van stoel met Hans Schendstok die nu 

plaatsvervanger is geworden. Hiermee is voor de wijkraden Hillegersberg en Schiebroek kennis en 

ervaring geborgd op dit belangrijke dossier. 

In 2023 zijn door de beide wijkraden gezamenlijk onderstaande adviezen ingediend met betrekking tot 

de RTHA. 

 
Zienswijze Luchthavenbesluit 
De wijkraden Hillegersberg en Schiebroek hebben op 21 februari 2023 kennisgenomen van de 

concept Notitie reikwijdte en detailniveau 2022 van Rotterdam The Hague Airport (RTHA) ten behoeve 

van de aanvraag van een luchthavenbesluit (concept-NRD). Beide wijkraden hebben besloten hierbij 

gezamenlijk een zienswijze in te dienen. Dit als vervolg op eerdere aan het college en gemeenteraad 

van Rotterdam uitgebrachte adviezen van 30 mei 2022 en 28 november 2022.  

 

Beide wijkraden constateren tot hun spijt dat de aangedragen zorgpunten die grotendeels, zeker in 

essentie, maar ook in concreto worden onderschreven en uitgedragen door het gemeentebestuur van 

Rotterdam, alsmede de besturen van omliggende gemeenten en de provincie Zuid-Holland 

onvoldoende zijn meegenomen in de concept NRD.   
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De belangen, zorgpunten en aandachtspunten van bewoners die direct te maken hebben met de 

effecten van RTHA en het daarmee verbonden vliegverkeer zijn zeker niet op gelijke wijze 

meegenomen, laat staan meegewogen. De concept-NRD gaat voornamelijk uit en hanteert dat als 

referentiekader wat de vliegtuigsector, de vliegmaatschappijen als belang inbrengen.   

 

Ten onrechte worden dan ook alternatieven die het waard zijn om te worden onderzocht met 

onvoldoende onderbouwing terzijde geschoven. Zo wordt niet meegenomen een ontwikkeling van het 

vliegveld waarbij de overlast wordt gereduceerd tot het niveau dat sprake is van een rendabel 

vliegveld. Dat is dus geen groeiscenario, maar een scenario gebaseerd op beheerste ontwikkeling 

waarbij evenwicht van belangen voorop staat. Een benadering die ten onrechte niet wordt 

meegenomen.  

 

In het gezamenlijke advies wordt paginagewijs en per onderdeel onze inhoudelijke reactie op de 

concept-NRD aangegeven. 

 
Bijdrage concentraties fijn stof   
Op 11 mei ontvingen de beide wijkraden het rapport van de DCMR inzake haar onderzoek naar de 

concentraties van ultrafijnstof in Rotterdam-Noord en de bijdrage die het vliegverkeer daarin heeft. De 

wijkraden Hillegersberg en Schiebroek hebben hierop een gezamenlijk advies ingediend bij wethouder 

Zeegers, waarin o.a. wordt aangegeven dat de wijkraden ingenomen zijn met het feit, dat dit 

onderzoek heeft plaatsgevonden zodat er nu een goed overzicht is van de feitelijke situatie als het om 

dit onderwerp gaat. Daaraan is toegevoegd dat de conclusies in het rapport in het licht van de 

voornemens van RTHA tot zorg leiden.  

  

Uit het rapport naar komt naar voren, dat de bijdrage van de luchtvaart in absolute zin beperkt lijkt 

naast andere bronnen. De luchthaven was er ook snel bij om dit te benadrukken. Dat laat onverlet dat 

het aandeel naar rato van de omvang van de operatie op de luchthaven zeer groot is. Afgezet tegen 

het aantal verkeersbewegingen op de rondweg (meer dan 100.000 per dag) is een aandeel van 8% 

dat veroorzaakt wordt door slechts circa 70 vliegbewegingen bijzonder hoog te noemen. Dat aandeel 

zal met de groeiambities van de luchthaven nog verder toenemen.  

  

De wijkraden constateren verder dat het percentage van 8% wordt bereikt door de uitstoot “uit te 

smeren” over de gehele tijdsperiode. Hier zien wij een parallel met de inmiddels stevig gevoerde 

geluidsdiscussie, waar door het uitsmeren van de geluidsproductie over de dag wordt betoogd dat 

sprake is van een aanvaardbaar hinder niveau. Ook uit de rapportage blijkt dat sprake is van een hoge 

piekbelasting op de momenten dat veel gevlogen wordt (tussen 07.00 en 08.00 uur). In dat tijdsbestek 

is immers een concentratie van startende vliegtuigen.  

  

In de derde plaats moet bij de beoordeling van de uitkomsten van dit rapport ook nadrukkelijk de 

maatschappelijke trend worden betrokken. Om de klimaatdoelstellingen te halen moeten we als 

maatschappij het gebruik van fossiele brandstoffen terugdringen. Dat geldt ook voor het vliegverkeer. 

De conclusie is dat, afgezet tegen deze maatschappelijke ontwikkeling, het aandeel van de luchtvaart 

in de uitstoot van ultrafijnstof in deze omgeving sterk zal gaan toenemen.  

 

Om die reden hebben de wijkraden de wethouder verzocht om bij de DCMR te vragen om een 

vervolgonderzoek, waarbij met name aandacht moet komen voor de hoge concentraties van 

ultrafijnstof op bepaalde momenten van de dag. Daarbij is het belangrijk om ook de GGD te vragen 

wat de mogelijke gezondheidsgevolgen van deze concentraties zijn, zowel voor volwassenen als voor 

kinderen. Dit advies is ook gestuurd aan wethouder Karremans en minister Harbers van Infrastructuur 

en Waterstaat. 
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Bijdrage concentraties fijn stof – vervolg 

Op 17 augustus 2023 ontvingen wij een reactie van wethouder Zeegers, waarin zij aangeeft 

onvoldoende aanleiding te zien om de DCMR-opdracht te geven vervolgonderzoek te doen naar de 

concentraties ultrafijnstof en met name optredende piekbelasting die het gevolg is van het vliegverkeer 

vanaf RTHA. Beide wijkraden betreuren dit standpunt en zien tegelijk voldoende aanleiding om aan te 

dringen op bijstelling van haar standpunt. Hiertoe is gezamenlijk een aanvullend advies uitgebracht 

aan de wethouder. 

  

In de eerste plaats wordt hierin opgemerkt, dat haar reactie grote overeenkomsten vertoont met 

hetgeen wij al decennia moeten horen als het gaat om de hinder/overlast op het gebied van geluid: 

“Piekbelastingen zijn niet relevant en uit het lange tijdsgemiddelde blijkt dat de hinder niet 

onaanvaardbaar is”.   

 

Als wijkraden geven wij aan benieuwd te zijn op welke onderzoeken/gegevens zij haar standpunt 

baseert dat vervolgonderzoek naar ultrafijnstof verhoudingsgewijs weinig nieuwe informatie oplevert. 

Het lijkt meer een stelling of aanname te zijn dan een op wetenschappelijk onderzoek gebaseerd feit.  

  

Er zijn geen veilige normen voor fijnstof schreef de gezondheidsraad al in 2018 met daarbij de 

beleidsmatig belangrijke conclusie dat álle blootstelling gezondheidsschade oplevert. Die conclusie 

geldt dan zeker voor het nog veel kleinere ultrafijnstof. De wijkraden verwijzen daarbij naar onderzoek 

van de Gezondheidsraad en naar de inzichten die verschillende specialisten met grote nadruk hebben 

ingebracht tijdens de bewonersavonden die door wethouder Karremans zijn georganiseerd ter 

voorbereiding van het collegestandpunt over de aanvraag voor een nieuw luchtvaartbesluit. 

Opvattingen die door het college zijn overgenomen, door de gemeenteraad nadrukkelijk 

onderschreven en vervolgens zijn opgenomen in het definitief standpunt. 

  

In de tweede plaats merkt de wethouder op dat nog onvoldoende inzicht is in de gezondheidseffecten 

van ultrafijnstof als dat vergeleken wordt met fijnstof en stikstofdioxide. In ieder geval, zo stellen beide 

wijkraden vast, is wél duidelijk dat de luchtkwaliteit in onze gemeente zeer slecht is. Dat vraagt om 

een proactieve houding en niet om een afwachtende. De wijkraden hebben begrip voor het standpunt 

van de GGD, dat zij meer informatie nodig heeft voor een gefundeerde uitspraak. Om die reden wordt 

het voorstel herhaald om gezamenlijk met de GGD en de DCMR te overleggen over de informatie die 

zij nodig hebben voor een beter oordeel en de wijze waarop die verkregen kan worden.   

 

De aanvullende adviesbrief is niet alleen gestuurd aan wethouder Karremans en minister Harbers van 

Infrastructuur en Waterstaat, maar ook aan de raadscommissies Bouwen, Wonen en Buitenruimte 

(BWB) en Mobiliteit, Haven, Economie en Klimaat (MHEK). 

 

 
Vertegenwoordiging in beheercommissies  

 

Voor huisvesting van bijzondere doelgroepen is voor elke locatie in samenspraak met omwonenden 

en relevante partijen zoals de zorginstelling, de politie, de gemeente en de wijkraad een 

beheerconvenant afgesloten waarin afspraken over beheersmaatregelen en klachtenafhandeling zijn 

vastgelegd. De relevante partijen hebben zitting in een beheercommissie, die het nakomen van de in 

het beheerconvenant gemaakte afspraken actief bewaakt. Voor de wijkraad Hillegersberg gaat het 

momenteel om de beheercommissie Antes waar het gaat om de opvang van ex verslaafden aan de 

Petristraat. De wijkraad Hillegersberg is samen met de wijkraad Schiebroek hierin vertegenwoordigd 

aangezien de vestiging op de grens van beide wijkraden ligt en de verbinding met het Kleiwegkwartier 

direct en logisch is. In 2023 is de beheercommissie twee keer bijeengeweest. 
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Regeling bewonersinitiatieven in Hillegersberg 

 

In het najaar van 2022 is de met de instelling van de wijkraden ingevoerde nieuwe regeling voor 

bewonersinitiatieven geëvalueerd. Naar aanleiding daarvan is het instrument van het door bewoners 

laten stemmen op de grote bewonersinitiatieven (aanvragen hoger dan 2500 euro) ingetrokken. Voor 

initiatieven boven de 2500 euro kregen de wijkraden vooruitlopend op een aanpassing van het stelsel 

een adviesrol richting de wijkmanager. 

 

Stedelijk werd een werkgroep ingesteld om te adviseren een toekomstbestendige wijze van 

beoordeling en besluitvorming over bewonersinitiatieven. In het voorjaar van 2023 heeft de werkgroep 

een advies uitgebracht. In reactie op dat advies hebben de wijkraden van Schiebroek en Hillegersberg 

een gezamenlijk advies aan college en gemeenteraad uitgebracht, waarin werd bepleit om de 

besluitvorming ten aanzien van bewonersinitiatieven ongeacht de omvang bij de wijkraad te leggen. 

Indien een wijkraad dat dat zou wensen, bijvoorbeeld omdat zij een dergelijke werkwijze niet wil of kan 

volgen, kan deze alsnog besluiten om de wijkmanager te mandateren ten aanzien van kleine 

initiatieven. Met dit voorstel is ingestemd. 

 

In Hillegersberg is werkwijze nu als volgt. Met inachtneming van preadvies vanuit Opzoomer Mee en 

de ambtelijke organisatie, wordt bij de besluitvorming over een bewonersinitiatief voorbereid in een 

werkgroep. Alle wijkraadsleden worden in de gelegenheid gesteld om hun inbreng te leveren. Voor 

initiatieven tot 2500 euro geldt dat als de werkgroep en de preadviezen gelijkluidend zijn of in ieder 

geval in elkaars verlengde liggen voor de beslissing, dat dan het standpunt van de werkgroep 

doorslaggevend is. Bij verschil van inzicht en voor de grotere initiatieven is de werkgroep 

voorbereidend voor behandeling in de wijkraad plenair. Daarvoor worden de initiatiefnemers altijd 

uitgenodigd. Dat geldt doorgaans ook voor de bespreking in de werkgroep.  

 

In de bijlage zijn de gehonoreerde bewonersinitiatieven opgenomen. Naast terugkerende aanvragen 

zoals die van de bewonersorganisaties zijn dit jaar opvallend veel aanvragen ingediend voor jubilea, 

zoals 65 jaar Koningsdag Breedveldsingel, 100 jaar elektrische tram naar Hillegersberg, 90 jaar 

Oranjekerk, 100 jaar De Vier Pleintjes en het lustrum van Buurtfestival Poëzie Lagogo. Ook hebben 

we als wijkraad bijdragen geleverd aan jubilea uitgaven, zoals bij De Vier Pleintjes, de Oranjekerk en 

jubileumboek van Grondwater op Peil naar aanleiding van vijf jaar actief grondwaterpeilbeheer in het 

Kleiwegkwartier. 

 

 

Verruiming sluitingstijden avondwinkels 

 

In april werd de wijkraad gevraagd om te adviseren over de mogelijke verruiming van de 

openingstijden voor avondwinkels tot 03.00 uur gedurende de vrijdag- en zaterdagnacht. Naar 

aanleiding van dit adviesverzoek hebben twee leden van de wijkraad gesprekken gevoerd met de 

avondwinkel aan de Straatweg en de horecagelegenheden in de buurt. Opvallend was de positieve 

onderlinge oordeelsvorming. Niet alleen werd duidelijk dat de avondwinkel een duidelijke functie 

vervuld. Ook werd duidelijk dat de wijze van functioneren met aandacht voor orde, regelmaat en 

schoonhouden van de straat wordt ondersteund. Anders gezegd, de waargenomen overlast is beperkt 

en de aanvullende functie qua openingstijd waren terugkerende berichten. Dit heeft de wijkraad ook in 

het advies over de verlenging van de openingstijd in het weekend meegenomen. Tegelijk heeft de 

wijkraad ook opgenomen dat de avondwinkel ook een belangrijke functie vervuld voor de bezoekers 

van de horeca in het winkelgebied Hillegersberg. Een verlengde openingstijd helpt om die functie nog 

beter te kunnen vervullen. De positieve uitslag voor de betrokken avondwinkel is een goed resultaat. 
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Gebiedsvisie Kleiwegkwartier 

 

De Kleiweg heeft een belangrijke boodschappenfunctie, die breder is dan het Kleiwegkwartier. De 

winkels op de Kleiweg zijn belangrijk voor de buurt, maar hebben ook een functie richting Schiebroek 

Zuid en Park Zestienhoven. In het kader van het programma vitale kerngebieden is besloten tot het 

uitvoeren van een toekomstvisie. De ontwikkeling van deze gebiedsvisie is een samenwerkingsproject 

van wijkraad, BIZ Kleiweg, gemeente en programmateam. 

 

Om de visie op te stellen in goed overleg met alle betrokkenen is een uitvraag gedaan naar potentieel 

geïnteresseerde bureaus. Na een presentie en afweging is gekozen voor het voorstel van DNTP. Na 

voorbereidend overleg heeft een succesvolle raadpleging van het winkelen publiek plaatsgevonden. 

Ter voorbereiding is een gerichte bewonersbrief in het Kleiwegkwartier bezorgd en zijn posters 

opgehangen in winkels. 

 

Het gebied dat in beschouwing wordt genomen is de hele Kleiweg van overweg tot Straatweg, maar 

ook het deel Straatweg tussen Juliana van Stolberglaan en Johan de Wittlaan en het eerste stuk van 

de Kootsekade. Inzet is om te komen tot een toekomstvisie voor de langere termijn (de stip op de 

horizon) in combinatie met ingrepen en acties voor de korte termijn. 

 

De raadpleging van bewoners, winkeliers en winkelend publiek vond plaats op 11 december met als 

motto De toekomst van de Kleiweg. Iedereen werd uitgenodigd om zijn of haar mening te geven in het 

koffiehuis Ver Van Hier. Met grote borden werden verschillende mogelijkheden getoond en op een 

plattegrond kon worden aangegeven wat goed is en vooral ook wat, waar en op welke wijze beter kan. 

Daarbij is ook gebruik gemaakt van het voorstel van de Groenclub Kleiwegkwartier over het 

opknappen van het Bergpolderplein. Het was levendig en druk, ruim 200 mensen hebben hun zegje 

gedaan en ideeën ingeleverd. Na de jaarwisseling heeft terugkoppeling plaatsgevonden in de 

begeleidingsgroep en wordt een volgende brede raadpleging voorbereid.  

 

 

Veiligheid thuis en op straat 

 

Om aandacht te geven aan de veiligheid op straat, maar ook in eigen huis wordt samengewerkt met 

de wijkagenten en met de directie Veiligheid. Zo is samen met de wijkagent en Buurt Bestuurt 

Kleiwegkwartier een rondgang gemaakt in de Margrietlaanbuurt.  

 

Met het project High Impact Crimes is een bezoek van de inbraakpreventiebakfiets in het 

Kleiwegkwartier gerealiseerd. De bakfiets heeft zowel bij Hoogvliet als op de Kleiweg gestaan.  

 

In de Hillegondastraat is gezocht naar oplossingen om de veiligheid op het trottoir te vergroten door 

het plaatsen van een fietsvlonder en het verplaatsen van een fietstrommel. Gelijk wordt ook 

onderzocht op welke wijze meer groen in de straat kan worden gebracht.  

 

Bomen waar takken vanaf kunnen vallen, zijn ook een veiligheidsrisico. Dat was het geval in de 

Prinses Margrietlaan. Samen met bewoners en in goed overleg met Gemeentewerken is uitgezocht 

wat het risico was aan de grote bomen in de straat en de reden waarom een aantal moesten worden 

gekapt. Het onderzoek heeft de nodige duidelijkheid gebracht. Hiermee is nog eens duidelijk 

geworden hoe belangrijk gerichte en duidelijke communicatie over wat gedaan wordt in de 

buitenruimte belangrijk is.  
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Bezoek wethouder Simons 

Op donderdagavond 26 oktober 2023 bezocht wethouder Robert Simons (o.a. wethouder Wijken en 

kleine kernen) de wijkraad Hillegersberg. De bijeenkomst had vooral een informatief karakter. Het was 

een goede wederzijdse kennismaking, er zijn geen harde afspraken gemaakt. De verschillende 

wijkraadsleden vertelden over hun achtergrond en wat zij belangrijk vonden in het werk in de wijkraad 

Hillegersberg. Simons vertelde dat hij ook nog een verleden had in Hillegersberg: hij woonde enkele 

jaren in Nieuw-Terbregge en was destijds ook regelmatig in het winkelcentrum Bergse Dorpsstraat. 

 

Vanuit de wijkraad was een boottocht over de Plas georganiseerd, er dreigde regen maar gelukkig kon 

de tocht doorgaan. Omdat het al donker was geworden kon niet zo veel worden gezien, maar het was 

een mooie tocht over het water: sfeervol Hillegersberg. Gesproken werd onder andere over illegale 

bouw langs en in de Plas. Daarna werd nagepraat in café-restaurant Facet. 

 

Al met al was deze avond een goede basis gelegd voor verder contact tussen de wijkraad en het 

College van B&W. 

 

 

Bezoek wijkwethouder Kasmi 

 

De wijkwethouder heeft op 10 oktober een bezoek gebracht aan de wijkraad. De kennismaking met 

Said Kasmi werd gecombineerd met een wandeling door Oud Hillegersberg. Daarbij is een deel van 

de culturele wandelroute Route Lagogo langs winkels met kleine gedichten op de ruit of gevel. Ook 

het gedicht bij de Hillegondakerk werd meegenomen. Onderweg werd over verschillende onderwerpen 

gesproken door in wisselende samenstelling met de wethouder op te lopen. Ook de betekenis en 

functie van het zijn van onze wijkwethouder werd besproken. Het was een gezellige, ontspannen en 

informatieve kennismaking in de buitenlucht. In de hoop dat de volgende keer de ontvangst kan zijn in 

de wijkhub Hillegersberg en niet meer in het gebiedskantoor Argonautenweg. 

 

 

Samenwerking met de wijkraad Schiebroek 

 

Sommige ontwikkelingen hebben zowel betrekking op Schiebroek als Hillegersberg. Daar waar dat 

aan de orde is, is gezamenlijk met de wijkraad Schiebroek opgetreden. Ook los daarvan bestaan 

goede contacten om de in beide wijken beschikbare kennis en ervaring optimaal te delen en te 

benutten. Dit heeft onder meer geleid tot het gezamenlijk uitbrengen van adviezen (zie het overzicht in 

dit verslag). 

 

Enigszins afwijkend is dat over het Concept Plan Toekomstvast Tramnet 2030 separate adviezen zijn 

uitgebracht. Dat mag zo zijn, maar in de voorfase heeft wel degelijk afstemming plaatsgevonden. De 

reden van afzonderlijk adviseren heeft te maken met het resultaat van de voorfase. De gezamenlijke 

actie tijdens de informatiebijeenkomst door MRDH en gemeente heeft geleid tot aanpassing van het 

onderdeel Schiebroek, waardoor de aanpassing aldaar werd ingetrokken. Dat betekende dat de 

wijkraad Hillegersberg aan de lat stond om ook haar bezwaren gehonoreerd te krijgen. Dat is met veel 

steun van de bewoners ook gelukt. 
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Samenwerking met de ambtelijke organisatie 

 

Het overleg met de clusters heeft meer vorm en ook inhoud gekregen. Dat is een goede zaak en 

verdient een compliment naar beide kanten. Er is opnieuw periodiek overleg waarin zaken kunnen 

worden besproken en uitgewisseld. Daarbij komt ook aan de orde de vraag wanneer participatie aan 

de orde is en hoe die wordt georganiseerd. De wijkraad acht het van belang dat consultatie van de 

bewoners in de buurten vooraf wordt besproken. De vertegenwoordigers van de clusters zijn het daar 

wel mee eens, maar het daadwerkelijk uitvoeren is in de grote ambtelijke organisatie, de clusters en 

de onderdelen daarbinnen niet altijd even makkelijk. Dat is niet goed, maar ook weer begrijpelijk. 

Zeker als sprake is van wisseling van vaste contactpersonen. 

 

Voor het goed functioneren van de wijkraad is een open, periodiek contact met de clusters van groot 

belang. Inzicht in stedelijke projecten die van betekenis zijn voor het gebied van de wijkraad is wel de 

inzet, maar de feitelijke uitvoering daarvan is nog niet gerealiseerd. Naast de periodieke gesprekken is 

tijdige informatievoorziening algemeen en op projectniveau van betekenis. Vooral ook raadpleging 

voordat bewonersbrieven worden verspreid. Zeker als die betrekking hebben om zaken waar de 

wijkraad bij betrokken is of wil zijn. In dat opzicht is nog een wereld te winnen. Het meest lastig daarbij 

is als uitnodigingen vanuit de wijkraad voor overleg en gesprek niet worden beantwoord. Dat is 

eigenlijk niet acceptabel, maar komt voor. Datzelfde geldt voor het niet nakomen of anders uitvoeren 

van gemaakte afspraken of gedane toezeggingen zonder voorafgaand contact. Dat is voor de wijkraad 

en individuele wijkraadsleden lastig, zeker als het gaat om zaken waar contact over is met 

wijkbewoners, winkeliers, ondernemers of in de wijk gevestigde of werkzame instellingen. Elkaar 

kennen, respecteren en informeren is van groot belang, ook om positieve betrokkenheid op het 

overheidshandelen vorm en inhoud te geven. Het vergt investeren in het onderlinge contact. Wisseling 

van contactpersonen, zoals bij mobiliteit is belangrijk, in ieder geval vanuit het perspectief van de 

wijkraad. Prachtige momenten zijn natuurlijk ook te benoemen, zoals de wisseling van de 

cultuurregisseur en het Kijkje in de Keuken van Stadsbeheer. Wijkraadsleden lopen dan een dag mee 

met verschillende ploegen. Informatief, maar het helpt ook bij het vormgeven van onderlinge 

betrokkenheid.  

 

De ontwikkeling van de steilrand is voor de vormgeving van contact een voorbeeld. Dat komt ook 

omdat de onderdelen zijn belegd bij verschillende projectleiders. Het overzicht bestaat niet bij de 

wijkraad en het contact leggen om zaken te bespreken is ook niet makkelijk. Dat geldt overigens niet 

voor de Strekkade. Een uiterst plezierig en inhoudelijk contact, maar daar speelt nu juist dat informatie 

over voortgang en moment van raadpleging van bewoners en gebruikers niet duidelijk is. 

 

Het zoeken naar de juiste vorm van enerzijds periodieke contacten en anderzijds op concrete 

projecten gerichte overleggen is gaande. Belangrijk daarbij is dat de goede wil er is, maar dat concrete 

maatvoering soms niet goed tot stand komt. 

 

Het contact met de gebiedsorganisatie is overigens laagdrempelig en goed te noemen! 
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3. Adviezen 

 
Het (on) gevraagd advies geven aan het gemeentebestuur. 

 
Wijkraad Onderwerp Gevraagd of 

ongevraagd advies 

Reactie 

namens het 

college  

% terugkoppeling 

Hillegersberg  
samen met 
Schiebroek 
 

Nieuwjaarsreceptie 
gemeentebestuur 2023  

Ongevraagd Nee  

 

Hillegersberg 
samen met 
Schiebroek  
 

Parkeerproblematiek 
Plaswijckpark  
 

Gevraagd Ja  

Hillegersberg 
samen met 
Schiebroek 

Evaluatie evenementenseizoen 
2022  

Gevraagd Ja  

Hillegersberg 
samen met 
Schiebroek 

RTHA - Zienswijze 
Luchthavenbesluit 
 

Gevraagd Nee  

Hillegersberg Concept Plan Tramnet 2030  
 

Gevraagd Ja  

Hillegersberg  SLK project Laantjes Ongevraagd Ja  

Hillegersberg 
samen met 
Schiebroek 

Beleid Volkstuinverenigingen 
 

Ongevraagd Ja  

Hillegersberg 
samen met 
Schiebroek 

Stelsel Bewonersinitiatieven  
 

Gevraagd Ja  

Hillegersberg Verruiming openstelling 
avondwinkels  
 

Gevraagd Ja  

Hillegersberg 
samen met 
Schiebroek 

Meerjarenbeleid Bibliotheken 
Rotterdam  
 

Gevraagd Nee  

Hillegersberg 
samen met 
Schiebroek 

Voorjaarsnota 2023  
 

Ongevraagd Nee  

Hillegersberg 
samen met 
Schiebroek 

RTHA - Bijdrage concentraties 
fijn stof  
 

Ongevraagd Ja  

Hillegersberg 
samen met 
Schiebroek 

RTHA - Bijdrage concentraties 
fijn stof - vervolg  
 

Ongevraagd Nee  

Hillegersberg 
samen met 
Schiebroek 

Voedselbank Ongevraagd Ja  

Schiebroek 
samen met 
andere wr 

Behandeling e-mails bewoners  Ongevraagd Ja  

Hillegersberg  
Schiebroek 
Vreewijk 

Voedselbank Ongevraagd Nee  

Toelichting: 

De wijkraad heeft 16 adviezen verstuurd waarvan 7 gevraagde adviezen, 43.6 % daarvan is 

teruggekoppeld. 
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4. Wijkakkoord  
 

Analyse 12 maandsrapportage; terugblik op 2023 Hillegersberg 19 feb 2024 

 

Cijfermatig 

 

Acties totaal wijkraad college 

Groen 11 (37%) 4 (36%) 7 (37%) 

Oranje 16 (53%) 6 (55%) 10 (52%) 

Rood 3 (10%) 1 (9%) 2 (11%) 

 30 (100%) 11 (100%) 19 (100%) 

 

Uitleg bij deze cijfers: 

 

- Zichtbaar is dat van de 30 acties de wijkraad zelf ook veel acties voor zichzelf heeft 

opgenomen (37% van de acties). Dit is positief. 

- Er zijn 3 acties op rood: 

- 1 actie betreft een actie van de wijkraad zelf mbt onderzoek aanwezigheid en behoefte 

AED’s in Hillegersberg. Hier is geen stedelijk beleid meer voor en bleek ook de actie voor de 

wijkraad in 2023 niet uitvoerbaar en ook voor 2024 geen prioriteit te hebben (keuzes maken). 

Daarom is deze actie ook, ondanks de wens bij de wijkraad uit het JAP 2024 verdwenen. 

Mogelijk dat de wijkraad hier komende jaren een specifiekere actie voor henzelf nog zal 

benoemen. 

- 1 actie betreft een actie rond nieuwe fietsroutes. Er zijn in 2023 geen nieuwe fietsroutes 

bijgekomen. Voor 2024 niet meer meegenomen omdat het onvoldoende smart is. Wel 

werkafspraak met mobiliteit dat als er nieuwe fietsroutes in Hillegersberg komen, de wijkraad 

betrokken wordt. 

- 1 actie betreft het ontwikkelen van een (sociale) stratenaanpak in 110-Morgen (integrale 

aanpak, initiatief oorspronkelijk bij Werk en Inkomen). Er waren twee knelpunten bij deze 

actie: veel personele wisselingen en probleem bij organiseren capaciteit voor een integrale 

aanpak bij Werk en Inkomen. Inmiddels is in 110-Morgen de corporatie gestart met 

vernieuwing/renovatie woningbouw waardoor we juist de kwetsbare bewoners in dit kader 

gaan ontmoeten. Het doel van de stratenaanpak is nu hierin meegenomen voor 2024 e.v. En 

is de stratenaanpak zoals oorspronkelijk bedacht niet gestart. 

- Ongeveer 90% van de acties loopt, een deel is afgerond of wordt binnenkort afgerond (37%), 

iets meer dan de helft van alle acties zijn acties die nog niet zijn afgerond. 43% loopt door en 

10% wordt doorgeschoven (totaal 53%). 

 

Achtergrond voor doorlopende of doorgeschoven acties. 

 

Bij deze doorlopende acties of doorgeschoven acties is veel positiefs te melden. Bij veel van de acties 

is (tussen)resultaat geboekt, waar we positief op terugkijken. Vaak op ingewikkelde dossiers, die door 

hun ingewikkeldheid ook tijd vragen in aanpak. Denk hierbij aan bijvoorbeeld Plaswijckpark waarvoor 

op korte en lange termijn oplossingen voor de overlast moet worden gevonden, maar waar ook de 

dagelijkse werkelijkheid zoals uitvoeringswerkzaamheden in Oud-Hillegersberg als ook de gestarte 

Ringdijk invloed hebben. Ook de geplande handhaving op de illegale botenhuizen is gestart. Een 

traject dat zorgvuldig wordt doorlopen in samenwerking met de wijkraad (leveren van inhoudelijke 

kennis, informatie en communicatie) en voor bouwtoezicht ook veel capaciteit vraagt. 

Voor JAP 2024 is gekeken of we acties smarter kunnen maken. Dit is waar mogelijk gebeurd en zal dit 

naar mate het jaar vordert ook steeds beter kunnen. Een groot deel loopt dan ook door en is er maar 

een beperkt deel die doorgeschoven zijn (10%). Dit betreffen acties waarbij de aanloop en 

voorbereiding door de dynamiek in de wijk meer tijd hebben gevraagd. De ambitie van de wijkraad is 

groot en ligt er veel werk op het bord van een relatief kleine groep wijkraadsleden. Dat maakt ook dat 

acties over meerdere jaren verdeeld worden. Sommige acties zijn opvolgend ingepland, waardoor 

“vertraging” op een actie ook gevolgen heeft voor de opvolgende actie. Eén doorlopende actie waar 

zorg om is en momenteel specifieke aandacht heeft betreft vernieuwde inrichting Freerickplaats. Dit 
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project heeft vanwege de verschillende belangen, personele wisseling een (te) lang voortraject gekend 

en heeft de wijkraad expliciet haar medewerking verleend om belangen te overbruggen en de 

projectleiding geadviseerd. Dit heeft tot een gewenste inrichting geleid. Momenteel wordt hier een DO 

voor uitgewerkt en nader beschouwd op technische en financiële haalbaarheid. Een goede technische 

toets heeft nog niet plaatsgevonden en door de uitloop in de tijd lijkt het projectbudget onder druk te 

komen. Dit kan spanning geven met de verwachtingen bij bewoners, ondernemers en wijkraad. Het 

project is ook opgenomen in JAP 2024. 

Terugkijkend kan het jaar 2023 positief worden afgesloten en is een goede basis voor 2024. In 2024 

zullen verschillende ingewikkelde dossiers procesmatig zijn opgepakt en in concretere acties worden 

vertaald zodat naar het jaar 2025 toe opnieuw het JAP smarter kan worden gemaakt. 
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5. Representatie  
 

De wijkraad Hillegersberg heeft 10 openbare bijeenkomsten georganiseerd in 2023. Tijdens de 10 

bijeenkomsten in het gebiedskantoor aan de Argonautenweg waren 59 bewoners totaal in het publiek 

aanwezig waarvan 14 bewoners hebben ingesproken. Voorzitter Jaco de Hoog is tijdens de openbare 

bijeenkomst van april herkozen als voorzitter voor het tweede termijn van de wijkraad Hillegersberg. 
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De wijkraad heeft naast het organiseren van formele bijeenkomsten, informele bijeenkomsten, het 

bezoeken van jubilea, Nationale Dodenherdenking, werkbezoeken en leerprogramma’s nog andere 

activiteiten georganiseerd en bijgewoond: 

 

KALENDER 2023    BIJEENKOMSTEN EN ACTIVITEITEN 

Januari   

6-jan Overleg Bergse Haven  

6-jan BOK - Nieuwjaarsreceptie  

9-jan Bewonersavond Gravenbuurt 

10-jan Stadsgesprek Levensbeschouwelijke diversiteit  

13-jan Groenvoorziening Bergpolderplein  

16-jan Leernetwerksessie  

17-jan Formele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

19-jan Stadgesprek Inclusieve Arbeidsmarkt en onderwijs 

31-jan Informele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

1-feb Overleg parkeren Kleiweg  

13-feb Overleg met Mobiliteit m.b.t. brief Plaswijck  

13-feb Overleg bewonersorganisatie Terbregge  

13-feb Stadgesprek Levensbeschouwelijke identiteit  

14-feb Formele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

14-feb Overleg JAP  

17-feb Overleg regelgeving Bewonersinitiatieven  

20-feb Overleg over jubilea  

20-feb Overleg cluster SO t.b.v. Wijkakkoord  

21-feb Overleg vlonders Strekkade  

21-feb Terugkoppeling JAP  

23-feb Overleg BS Nieuw Terbregge en BO Terbregge Belang  

23-feb Overleg Plaswijckpark  

28-feb Informele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

1-mrt Ontwerp PTT  

6-mrt Bewonersavond PTT 2030  

7-mrt BOK - aanvraag  

8-mrt Bewonersavond PTT 2030  

9-mrt Kind zijn in Schiebroek  

13-mrt Voorbereiding bewonersavond Betaald parkeren Straatweg  

13-mrt Bewonersavond Betaald parkeren Straatweg  

14-mrt Formele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

22-mrt Inspreken adviesraad MRDH 

23-mrt Overleg vlonders Strekkade  

27-mrt Overleg zwemwatermeting Prinsenbeek 

28-mrt Informele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

4-apr Inspreken gemeenteraad tramnet  

5-apr Commissievergadering t.b.v. tramnet  

6-apr Voorbereiding Kijkje in de Keuken van SB 

11-apr Formele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

12-apr Gesprek Burgerpanel  

17-apr Voorbespreking De wijk in  

20-apr SHHS-lezing in Plaswijckpark  

25-apr Informele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

26-apr Overleg herinrichting Freericksplaats 

27-apr Koningsdag, bezoek activiteiten  

4-mei Overleg bestuur Plaswijckpark  



20 

 

4-mei Bezoek Avondwinkel  

4-mei 4 mei Herdenking  

8-mei Wijkschouw 110-Morgen  

9-mei Overleg mobiliteit Plaswijckpark  

9-mei Formele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

10-mei Bespreking voetbalveld Verhulstlaan  

10-mei Bewonersavond Bestemmingsplan Terbregge  

12-mei Overleg bestuur Tennis en Plaswijckpark  

15-mei Buurt Bestuurt 

15-mei Voorbespreking Participatie Freericksplaats 

16-mei Bijeenkomst raadsleden en WR-leden  

16-mei Overleg Freericksplaats  

19-mei Overleg Verhulstlaan  

23-mei Bijeenkomst Veilige Straten  

23-mei Informele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

25-mei Overleg SB - Stil asfalt  

2-jun Overleg Bewonersinitiatieven  

5-jun Wijklab Havensteder  

12-jun De Wijk In! Terbregge, Speeltuin Terbregge 

13-jun Presentatie DCMR 

13-jun Formele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

14-jun Woonopgave gemeente  

15-jun Presentatie Armoedebeleid  

15-jun Overleg SB stil asfalt  

26-jun De Wijk In! Margrietlaanbuurt, Trammuseum Rotterdam 

27-jun Bezoek Plaswijckpark/Tennispark 

27-jun Informele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

27-jun Toelichting Buurthubs mobiliteit  

29-jun Overleg Bewonersinitiatieven  

1-jul Kijkje in de keuken bij SB 

4-jul Overleg SB - Stil asfalt  

4-jul Vitaal kerngebied Kleiwegkwartier  

11-jul Afstemming vervolgacties Wijkakkoord  

11-jul Formele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

29-aug Informele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

4-sep Formele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

12-sep Bewonersavond Wijkakkoord  

26-sep Informele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

9-okt De Wijk In! Oud Hillegersberg, deel Molenlaankwartier, Toorop Mavo 

10-okt Formele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

23-okt De Wijk In! Ander deel Molenlaankwartier, Kindcentrum De Heyberg 

24-okt Informele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

9-nov De Wijk In! 110 Morgen, Arcadia 110 Morgen 

14-nov Formele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

15-nov De Wijk In! Deel Kleiwegkwartier, Oranjekerk 

20-nov De Wijk In! Ander deel Kleiwegkwartier, Tarcisiusschool 

23-nov De Wijk In! Nieuw Terbregge, Wow Verbazisschool 

28-nov Informele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

12-dec Formele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  

19-dec Informele bijeenkomst wijkraad Hillegersberg  
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Bijlage 1 

 

Bewonersinitiatieven Totaal 

110 - morgen, 22-1529 Samen Bewuster        2.425  

110 - morgen, 23-0019 Verbinding door activiteiten        2.450  

110 - morgen, 23-0698 Recreatieritten voor bewoners HIS           865  

110 - morgen, 23-0702 110-Morgen op stelten.        2.300  

110 - morgen, 23-0705 Slotavond Avond4daagse Hillegersberg-Schiebroek        1.700  

110 - morgen, 23-0864 Keti koti        3.744  

110 - morgen, 23-1051 De zomer door in de speeltuin        1.300  

110 - morgen, 23-1342 Communicatie naar de wijk        8.065  

110 - morgen, 23-1343 Herfst- en Winteractiviteiten speeltuin en kinderkamer        2.350  

110 - morgen, 23-1377 Muzikale Middag met Snacken        2.310  

110 - morgen, 23-1378 Diner Chantant        2.400  

110 - morgen, 23-1535 Werelds dansen en internationale ontmoeting        1.550  

Hillegersberg, 22-1131 Leren van het verleden van Hillegersberg        2.490  

Hillegersberg, 23-0198 Structurele communicatie subsidie        8.680  

Hillegersberg, 23-0203 100 jaar pleinen: een jubileummanifestatie met de hele 
buurt        7.591  

Hillegersberg, 23-0219 65 jaar Koningsdag op de Breedveldsingel, briljant!        4.500  

Hillegersberg, 23-0228 Jaarsubsidie gebiedsorganisatie 2023        5.840  

Hillegersberg, 23-0525 Koningsmarkt in het Kleiwegkwartier        5.480  

Hillegersberg, 23-0531 Koningsdag 2023        7.625  

Hillegersberg, 23-0731 100 jaar elektrische tram naar Hillegersberg            600  

Hillegersberg, 23-1038 Buurtfestival Poëzie Lagogo        8.091  

Hillegersberg, 23-1043 Bewonerspartipicatie      15.274  

Hillegersberg, 23-1476 Sinterklaasintocht Beethovensingel        2.500  

Hillegersberg, 23-1608 Sint Intocht Hillegersberg 2023      11.150  

Hillegersberg, 23-1636 Activiteiten en onderhoud Buurttuin Het Zwembad        2.495  

Hillegersberg, 23-1705 Voedselpakketten        2.000  

Kleiwegkwartier, 23-0393 Klimaatcafé, groenwandeling en plantjesruilmarkt        1.295  

Kleiwegkwartier, 23-0867 Inmeten peilbuizen in NAP-hoogte           400  

Kleiwegkwartier, 23-1530 Bewonersavond Oranjekerk           425  

Kleiwegkwartier, 23-1567 Jubileumboek Grondwater op peil        4.126  

Kleiwegkwartier, 23-1612 Feestweek Oranjekerk        1.926  

Molenlaankwartier, 23-0994 Straat BBQ Burgemeester Le Fevre de Montignylaan           675  

Molenlaankwartier, 23-1319 Straatfeest Lijsterlaan        1.414  

Molenlaankwartier, 23-1793 Molenhoek in wintersfeer        6.650  

Terbregge, 23-0466 Seniorendag        2.185  

Terbregge, 23-0857 Oldtimer Rit        1.090  

Terbregge, 23-1460 Kerst knutselen & kerst stukjes maken        1.800  

Terbregge, 23-1566 Jaarsubsidie Terbregge's Belang 2024        5.548  

     143.309  

 

 

 

 

 

 
 



Jaaractieplan
Wijkraad Hillegersberg

Jaar 2023

Rapportagedatum 26-02-2024

Datum vastgesteld 26-02-2024

Soort rapportage Verkorte wijkraadrapportage

Rapportage over periode 12 mnd

Doelen

1 Behoud en versterken van de fysieke omgeving en specifiek de groen-en waterstructuur

2 Verbeteren van de verkeerscirculatie en -veiligheid

3 Verbetering van de kwetsbare buurten

4 Vitaal houden en versterken van de winkelgebieden

5 Zichtbaarder en toegankelijker maken van kunst en cultuur

Verwacht te behalen resultaat: 36.67%

Legenda situatie

Wit Actie is niet uitvoerbaar, besloten door College.

Groen Actie is gerealiseerd.

Groen Actie wordt op afzienbare termijn volledig gerealiseerd.

Groen Actie is deels gerealiseerd en hoeft niet te worden afgemaakt.

Oranje Actie schuift door naar het nieuwe jaar.

Oranje Actie loopt door in het nieuwe jaar.

Rood Actie is niet meer nodig / gewenst.

Rood Actie is niet of onvoldoende gerealiseerd.
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Overzicht Acties

Situatie

Doel 1 Behoud en versterken van de fysieke omgeving en specifiek de groen-en waterstructuur

Resultaat 1.1 Beschermen en ontwikkelen groen- en waterstructuur
Actie 1.1.1 Het uitvoeren van een gezamenlijke oeverschouw of een gesprek met de wijkraad en

SB over locaties waar de wijkraad prioriteit aan zou willen geven.
groen

Actie 1.1.2 Opstellen uitvoeringsplan Handhaving na vaststelling bestemmingsplan Kern en
Plassen

oranje

Actie 1.1.3 De wijkraad wordt actief geïnformeerd met betrekking tot kenmerkende groenprojecten
met als doel afspraken te maken over tijd, vorm van de participatie en verstrekken van advies
door de wijkraad.

groen

Resultaat 1.2 Verduurzaming van buurten
Actie 1.2.1 Het organiseren van klimaattafels per buurt . groen
Actie 1.2.2 Presentatie aan de Wijkraad over de nieuwe werkwijze en ervaringen in het

Statenlaankwartier. Samen met de wijkraad bezien voor welke projecten in de komende jaren
ook deze aanpak kan worden toegepast

oranje

Resultaat 1.3 Vergroening door zelfbeheer is bevorderd
Actie 1.3.1 De wijkraad gaat groepen zelfbeheer bijeenbrengen en een samenwerkingsrelatie met

bewoners en gemeente opzetten voor actief faciliteren vergroening.
groen

Doel 2 Verbeteren van de verkeerscirculatie en -veiligheid

Resultaat 2.1 Verbeteren van deelmobiliteit en openbaar vervoer
Actie 2.1.1 De wijkraad zal ondersteund door Mobiliteit een participatietraject opzetten mbt nieuwe

plannen tramnetwerk en breder de bereikbaarheid van en impact op Hillegersberg betrekken.
groen

Actie 2.1.2 De wijkraad zal per buurt een participatietraject opzetten i.o.m. Mobiliteit voor geschikte
locaties deelmobiliteit.

oranje

Actie 2.1.3 In het verlengde van het participatietraject rond het tramnetwerk en bereikbaarheid
Hberg in algemeen, zal ook het verzoek aanpassing buslijn 174 worden meegenomen.

oranje

Resultaat 2.2 Verbetering verkeerscirculatie en -veiligheid in buurten door een programmatische
aanpak op verkeerscirculatie en parkeervraagstukken i.r.t. stedelijke opgaven en
buurtbehoefte

Actie 2.2.1 De Wijkraad voert onderzoek uit naar mobiliteitsvragen bij bewoners Nieuw-Terbregge groen
Actie 2.2.2 De wijkraad wordt actief  betrokken bij de communicatie en participatie mbt betaald

parkerentrajecten en gaat met wijkraad Schiebroek en gemeente een proces opzetten mbt
parkeren Plaswijckpark.

oranje

Actie 2.2.3 Tot stand brengen van verkeerscirculatieplannen Oud-Hillegersberg en Kleiweg Zuid-
Oost irt Bergse Linker Rottekade

oranje

Resultaat 2.3 Verhoging van de verkeersveiligheid op hoofdroutes en rond scholen
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Actie 2.3.1 De wijkraad gaat in gesprek met mobiliteit om te verkennen welke maatregelen
getroffen kunnen worden op de hoofdroutes in de wijk.

oranje

Actie 2.3.2 De wijkraad zal ism mobiliteit bewoners betrekken bij ontwikkeling nieuwe fietsroutes rood
Actie 2.3.3 Educatie rond gedrag verkeersveiligheid op scholen ism relatiemanager scholen vanuit

mobiliteit
oranje

Doel 3 Verbetering van de kwetsbare buurten

Resultaat 3.1 Een aantrekkelijke en veilige woonomgeving
Actie 3.1.1 Aanpak buitenruimte 110-Morgen volgend op woningbouwontwikkelingen Habion.

Verkennen kansen aanpak Minervaplein irt stedelijke programma's.
oranje

Actie 3.1.2 Onderzoek naar aanwezigheid en behoefte AED's in Hillegersberg rood
Actie 3.1.3 Verbetering samenwerking en communicatie in relatie tot veiligheid en leefbaarheid

(prikgroep, buurtpreventieteam, contactmomenten wijkagent en bespreken en communiceren
veiligheidsissues).

groen

Resultaat 3.2 Gerichte aanpak ter versterking van het samenwonen en samenleven
Actie 3.2.1 In 2023 wordt een Stratenaanpak voor de meest kwetsbare bewoners in 110-Morgen

opgezet en in 2024 uitgevoerd.
rood

Actie 3.2.2 Ontwikkelen van de speeltuinlocatie (110-morgen) naar een  onderdeel van Huis van de
Wijk en verbetering van de programmering voor volwassenen en jeugd.  Specifiek aandacht
voor de jeugd van 6-12 jaar

oranje

Actie 3.2.3 Stadsbeheer zal in 2023 8 speelplekken vernieuwen obv participatie vernieuwen en
daarbij de Wijkraad betrekken. De Wijkraad zelf zal voor overige plekken buurtonderzoek
doen.

oranje

Resultaat 3.3 Verbeterde ruimtelijke structuur van Kleiweg-Zuid (omgeving Ceintuurbaan)
Actie 3.3.1 De wijkraad wordt geïnformeerd over planvorming SFG en de consequenties, aanpak

ontsluiting van het gebied Kleiweg-Zuid. Aansluitend afspraken mbt visievorming in de
volgende jaren.

groen

Actie 3.3.2 Verbetering ontsluiting Ceintuurbaan e.o. groen

Doel 4 Vitaal houden en versterken van de winkelgebieden

Resultaat 4.1 De buitenruimte van de Bergse Dorpstraat e.o. wordt goed onderhouden en verbeterd
Actie 4.1.1 De wijkraad wordt betrokken bij de participatie ontwikkeling Freericksplaats oranje
Actie 4.1.2 De wijkraad zal een verkenning uitvoeren naar de mogelijkheden voor verblijfsplekken

in de BD-straat, daarin ligt een koppeling met de vergroening noordelijke entree BD-straat
oranje

Actie 4.1.3 Gerichtere inzet capaciteit handhaving op weesfietsen en verkenning naar
fietsparkeerplekken in Bergse Dorpstraat e.o.

groen

Resultaat 4.2 Er is een aanpak ontwikkeld voor de Kleiweg
Actie 4.2.1 De wijkraad voert ism de gemeente een verkenning uit bij winkeliers,

vastgoedeigenaren en bewoners voor transitie en behoud winkelbestand Kleiweg
groen

Actie 4.2.2 Ontwikkeling van voorstellen voor inrichting (winkelbestand) Kleiweg, Bergpolderplein
en entree Kleiweg (Straatweg), specifieke aan dacht voor fietsparkeren.

oranje
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Doel 5 Zichtbaarder en toegankelijker maken van kunst en cultuur

Resultaat 5.1 Het tot stand brengen en verbeteren kunst- en cultuurnetwerk Hillegersberg
Actie 5.1.1 De wijkraad organiseert per buurt een cultuurbijeenkomst m.b.v. de cultuurregisseur oranje
Actie 5.1.2 Op basis van de verkenning bespreekt en ondersteunt de wijkraad samen met

het cultuurnetwerk en cultuurregisseur initiatieven voor culturele activiteiten (bijv een
cultuurmarkt).

oranje
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Acties uitgebreid

Doel 1 Behoud en versterken van de fysieke omgeving en specifiek de groen-en waterstructuur Situatie
Resultaat 1.1 Beschermen en ontwikkelen groen- en waterstructuur

Actie 1.1.1 Het uitvoeren van een gezamenlijke oeverschouw of een gesprek met de wijkraad
en SB over locaties waar de wijkraad prioriteit aan zou willen geven.

groen

Stand van zaken In het voorjaar van 2023 zijn er in 110-Morgen meerdere beschoeiingen vervangen. Op
de Straatweg is er een nieuwe kademuur geplaatst. Begin september heeft er een schouw
plaats gevonden tussen UW Water en SB op locatie Grindweg om de status van de
beschoeiingen en kademuren te bespreken. Hier zijn meerdere locaties in Hillegersberg
besproken en meegegeven aan afdeling UW. Het schouwrapport van de beschoeiingen zal in
Q1 2024 verspreid worden aan gebied Noordwest Stadsbeheer.

Situatie Actie wordt op afzienbare termijn volledig gerealiseerd.
Door wie Stadsbeheer

Actie 1.1.2 Opstellen uitvoeringsplan Handhaving na vaststelling bestemmingsplan Kern en
Plassen

oranje

Stand van zaken Binnen SO wordt gewerkt aan een uitvoeringsplan, het conceptplan zal worden besproken
met de wijkraad 13 februari 2024. Toelichting door Maurice van Veen en Bert Broekhuizen.
Daarna volgt uitvoering. Zie voor 2024 volgnr  24HILLS5737.

Situatie Actie loopt door in het nieuwe jaar.
Door wie Stadsontwikkeling

Actie 1.1.3 De wijkraad wordt actief geïnformeerd met betrekking tot kenmerkende
groenprojecten met als doel afspraken te maken over tijd, vorm van de participatie en
verstrekken van advies door de wijkraad.

groen

Stand van zaken Reeks van informele overleggen ingepland voor 2023 over de maanden september t/m
december. Voor specifieke onderwerpen wordt een apart overleg ingepland.
Voor de verschillende projecten zijn projectleiders aangesteld die het contact onderhouden
met de wijkraad. Tbv Rijndam (D. Simonis), Steilrand (K. vd Spek), Ringdijk (S. Hooijman),
Landschapspark ad Rotte (M. Oosterhold). Voor 2023 zijn er de contactmomenten geweest.
Voor 2024 wordt door de verschillende projectvertegenwoordigers met de wijkraad overleg
gevoerd ten aanzien de participatie en advies.

Situatie Actie is gerealiseerd.
Door wie Stadsontwikkeling

Resultaat 1.2 Verduurzaming van buurten

Actie 1.2.1 Het organiseren van klimaattafels per buurt . groen
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Stand van zaken Er is een klimaattafel georganiseerd in het Kleiwegkwartier.  Overige buurten nog te
programmeren door de Wijkraad. Herformulering (SMART) van actie 2024.

Situatie Actie is gerealiseerd.
Door wie Wijkraad

Actie 1.2.2 Presentatie aan de Wijkraad over de nieuwe werkwijze en ervaringen in het
Statenlaankwartier. Samen met de wijkraad bezien voor welke projecten in de komende
jaren ook deze aanpak kan worden toegepast

oranje

Stand van zaken Presentatie is gehouden en de werkwijze wordt door de wijkraad als heel positief ervaren.
Bepalen met SO welke projecten in aanmerking kunnen komen voor vergelijkbare werkwijze
moet nog worden gedaan. T.a.v. het bestaande project heeft de wijkraad een ongevraagd
advies uitgebracht m.b.t. een aanvulling op het project Statenlaankwartier. Accounthouder
haalt informatie op wat e.e.a. zou betekenen qua (tijds-)investering voor andere projecten.
De toepassing van de werkwijze elders nog onzeker vanwege capaciteit en middelen.
2024 volgnr HILLS 5748.

Situatie Actie loopt door in het nieuwe jaar.
Door wie Stadsontwikkeling

Resultaat 1.3 Vergroening door zelfbeheer is bevorderd

Actie 1.3.1 De wijkraad gaat groepen zelfbeheer bijeenbrengen en een samenwerkingsrelatie
met bewoners en gemeente opzetten voor actief faciliteren vergroening.

groen

Stand van zaken In het laatste kwartaal van 2023 zal door de wijkraad de voorbereiding gestart worden voor
een wijkoverstijgende bijeenkomst (Hillegersberg en Schiebroek) waarin verschillende
initiatieven met betrekking tot zelfbeheer van groen in de openbare ruimte worden
samengebracht. Doel is om, in samenspraak met SB te komen tot de ‘do and dont’s’ van
zelfbeheer en van elkaars ervaringen te kunnen leren. Voorbereiding in okt/nov van ’23.
Eerste bijeenkomst in jan/feb ’24.

Situatie Actie wordt op afzienbare termijn volledig gerealiseerd.
Door wie Wijkraad

Doel 2 Verbeteren van de verkeerscirculatie en -veiligheid Situatie
Resultaat 2.1 Verbeteren van deelmobiliteit en openbaar vervoer

Actie 2.1.1 De wijkraad zal ondersteund door Mobiliteit een participatietraject opzetten
mbt nieuwe  plannen tramnetwerk en breder de bereikbaarheid van en impact op
Hillegersberg betrekken.

groen

Stand van zaken Participatie door de wijkraad opgezet. Twee avonden + individuele mogelijkheid tot reageren.
Advies opgesteld en ingesproken door wijkraad bij gemeente en MRDH. Het college van
B&W heeft gereageerd op het advies van de wijkraad (M2303-1286 - 23bo004036). Het Plan
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Toekomstvast Tramnet is op 5 juli vastgesteld door de MRDH. In PTT wordt nu voorzien
in handhaving van de tram naar de eindpunten Molenlaan en Kleiweg, in aangepaste
frequentie.

Situatie Actie is gerealiseerd.
Door wie Wijkraad

Actie 2.1.2 De wijkraad zal per buurt een participatietraject opzetten i.o.m. Mobiliteit voor
geschikte locaties deelmobiliteit.

oranje

Stand van zaken Er is een PSU vanuit centrale stad opgestart mbt deelmobiliteit (ontwikkelen en realiseren
van buurthubs). Projectleiding heeft met de wijkraad hierover gesproken en zal een vervolg
krijgen. volgnr 24HILLS1245

Situatie Actie loopt door in het nieuwe jaar.
Door wie Wijkraad

Actie 2.1.3 In het verlengde van het participatietraject rond het tramnetwerk en
bereikbaarheid Hberg in algemeen, zal ook het verzoek aanpassing buslijn 174 worden
meegenomen.

oranje

Stand van zaken De gemeente zal dit idee meenemen bij het opstellen van een Toekomstvisie op het busnet
waar in samenwerking met RET en MRDH in 2024 een start mee gemaakt zal worden. volgnr
24HILLS7592

Situatie Actie loopt door in het nieuwe jaar.
Door wie Wijkraad

Resultaat 2.2 Verbetering verkeerscirculatie en -veiligheid in buurten door een programmatische aanpak
op verkeerscirculatie en parkeervraagstukken i.r.t. stedelijke opgaven en buurtbehoefte

Actie 2.2.1 De Wijkraad voert onderzoek uit naar mobiliteitsvragen bij bewoners Nieuw-
Terbregge

groen

Stand van zaken De wijkraad zal de resultaten van hun onderzoek verkeerssituatie N-Terbregge bespreken
met Mobiliteit en in samenwerking maatregelen ontwikkelen die de verkeerssituatie
verbeteren.

Situatie Actie is gerealiseerd.
Door wie Wijkraad

Actie 2.2.2 De wijkraad wordt actief  betrokken bij de communicatie en participatie mbt
betaald parkerentrajecten en gaat met wijkraad Schiebroek en gemeente een proces
opzetten mbt parkeren Plaswijckpark.

oranje

Stand van zaken Wethouder heeft reactiebrief verstuurd naar de wijkraden. Er is een voorstel gemaakt ism
de wijkraden voor integrale aanpak problematiek Plaswijckpark. Voorstel is in Rayonberaad
geweest en deze heeft het wijkMT gemandateerd dit verder uit te werken. Dit is gedaan en
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besproken in wethoudersoverleg. Wethouder wenst eerst meer ambtelijk geïnformeerd te
worden over mogelijkheden op korte en lange termijn voordat hij met de wijkraden in gesprek
gaat.  Voor de wijkraad Hillegersberg richt de oplossing zich op drie onderwerpen: duurzame
oplossing overlast Plaswijckpark, parkeer/verkeersproblematiek Hillegersberg (Dorp) en een
beheersaanpak op korte termijn.  volgnr 24HILLS5741.

Situatie Actie loopt door in het nieuwe jaar.
Door wie Stadsontwikkeling

Actie 2.2.3 Tot stand brengen van verkeerscirculatieplannen Oud-Hillegersberg en Kleiweg
Zuid-Oost irt Bergse Linker Rottekade

oranje

Stand van zaken Deze actie hangt gedeeltelijk samen de actie parkeren Plaswijckpark. De situatie in Oud-
Hillegersberg is hieraan gekoppeld en zal als eerste worden aangepakt. Aansluitend zal
gebied kleiweg Zuid-Oost aan de orde komen. Beide gebieden in 2024. volgnr 24HILLS5742.

Situatie Actie loopt door in het nieuwe jaar.
Door wie Stadsontwikkeling

Resultaat 2.3 Verhoging van de verkeersveiligheid op hoofdroutes en rond scholen

Actie 2.3.1 De wijkraad gaat in gesprek met mobiliteit om te verkennen welke maatregelen
getroffen kunnen worden op de hoofdroutes in de wijk.

oranje

Stand van zaken De wijkraad heeft voor deze actie voorbereidende werkzaamheden gedaan. Overleg met
Mobiliteit moet nog ingepland worden. vervolgnr 24HLLS5744

Situatie Actie loopt door in het nieuwe jaar.
Door wie Wijkraad

Actie 2.3.2 De wijkraad zal ism mobiliteit bewoners betrekken bij ontwikkeling nieuwe
fietsroutes

rood

Stand van zaken Deze actie is niet uitgevoerd omdat er geen nieuwe fietsroutes aan de orde zijn geweest.
Afgesproken is als dit aan de orde komt dit met de wijkraad besproken zal worden. Omdat
het geen SMART actie is maar meer een werkafspraak wordt dit niet als actie meegenomen
in JAP 2024.

Situatie Actie is niet of onvoldoende gerealiseerd.
Door wie Stadsontwikkeling

Actie 2.3.3 Educatie rond gedrag verkeersveiligheid op scholen ism relatiemanager scholen
vanuit mobiliteit

oranje

Stand van zaken Wijkraadslid heeft met de relatiemanager verkeersveiligheid gesproken over mogelijkheden
voor acties om de verkeersveiligheid te vergroten. Op dit moment wordt nagedacht over
verkeersveiligheid bij de Emmaschool in samenhang met andere verkeersontwikkelingen in
het gebied. Ook is er onderzoek geweest naar een lichtjesparade voor hoogste klassen (fiets)
waar in nieuwe jaar invulling aan zal worden gegeven. vervolgnr 24HILLS5743
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Situatie Actie loopt door in het nieuwe jaar.
Door wie Stadsontwikkeling

Doel 3 Verbetering van de kwetsbare buurten Situatie
Resultaat 3.1 Een aantrekkelijke en veilige woonomgeving

Actie 3.1.1 Aanpak buitenruimte 110-Morgen volgend op woningbouwontwikkelingen
Habion. Verkennen kansen aanpak Minervaplein irt stedelijke programma's.

oranje

Stand van zaken Het eerste project is in voorbereiding, dit betreft bebouwing Apollostraat. Binnenkort wordt
ook verdere planning van bouwactiviteiten in de wijk bekend. Koppeling gelegd via POB tav
aanpak buitenruimte. Minervaplein nog onbekend, vanuit de wijk zelf mogelijk initiatief om
wensen te concretiseren. Middelen voor Minervaplein vanuit de gemeente nog onduidelijk.
Minervaplein staat op ambitielijst SO.
Minervaplein wordt aparte actie. In 2024 wordt hier een aparte actie van gemaakt in het
kader van verduurzaming buitenruimte. Overige deel van deze actie loopt door in 2024 volgnr
24HILLS5745.

Situatie Actie loopt door in het nieuwe jaar.
Door wie Stadsontwikkeling

Actie 3.1.2 Onderzoek naar aanwezigheid en behoefte AED's in Hillegersberg rood

Stand van zaken Dit is een actie die de Wijkraad mogelijk zelf nog wel wil oppakken maar waar momenteel
geen programma vanuit de gemeente beschikbaar is. Dit jaar niet gerealiseerd en wordt niet
meegenomen als JAP-actie in 2024.

Situatie Actie is niet of onvoldoende gerealiseerd.
Door wie Wijkraad

Actie 3.1.3 Verbetering samenwerking en communicatie in relatie tot veiligheid en
leefbaarheid (prikgroep, buurtpreventieteam, contactmomenten wijkagent en
bespreken en communiceren veiligheidsissues).

groen

Stand van zaken Er zijn dit jaar veel acties uitgevoerd. Vanuit SB is in mei een succesvolle Wijk-voor-Wijk
actie georganiseerd om Stadsbeheer in direct contact te brengen met de bewoners incl
toezicht en handhaving. Ook is er een politie-unit geplaatst in de wijk voor een dag. De
wijkagent hield spreekuur in de wijk. Prikgroep van bewoners is gestart. Er is regulier contact
met een vertegenwoordiger van de bewoners over buitenruimtezaken. Er komt aan het
Minervaplein in 2024 een wijkhub.
Gewenste acties zijn uitgevoerd en er zullen rond deze doelstelling nieuwe acties voor 2024
worden geformuleerd.

Situatie Actie is gerealiseerd.
Door wie Dienstverlening

Resultaat 3.2 Gerichte aanpak ter versterking van het samenwonen en samenleven
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Actie 3.2.1 In 2023 wordt een Stratenaanpak voor de meest kwetsbare bewoners in 110-
Morgen opgezet en in 2024 uitgevoerd.

rood

Stand van zaken Een integrale actie bleek niet uitvoerbaar. Daarom komt deze actie te vervallen. Noodzaak is
er nog wel, maar wordt in andere vorm in 2024 geformuleerd waarbij wordt aangesloten bij
de vernieuwing woningen in 110-Morgen en bewoners direct benaderd zullen worden. Hierbij
zal de gemeente aansluiten bij de corporatie om de sociale situatie van betreffende bewoners
mee te nemen in het vernieuwingstraject. Doordat deze gelegenheid zich voordoet wordt dit
als een effectievere wijze van werken gezien dan een zelfstandig traject Stratenaanpak.

Situatie Actie is niet of onvoldoende gerealiseerd.
Door wie Werk en Inkomen

Actie 3.2.2 Ontwikkelen van de speeltuinlocatie (110-morgen) naar een  onderdeel van
Huis van de Wijk en verbetering van de programmering voor volwassenen en jeugd.
Specifiek aandacht voor de jeugd van 6-12 jaar

oranje

Stand van zaken Er heeft met alle partners in de wijk afstemming plaatsgevonden en zijn alle partners bereid
om de schouders eronder te zetten voor behoud van de huidige openstelling speeltuin als
onderdeel van Huis van de Wijk. Er is een oplossing gevonden voor verleggen middelen
welzijnsopdracht Huis van de Wijk naar de Speeltuin onder de voorwaarde voor inhuizen
welzijnspartij in de wijkhub. De welzijnsopdracht krijgt een addendum en er wordt een
samenwerkingscontract opgesteld tussen de partners. De wijkhuborganisatie heeft positief
geadviseerd voor de nieuwe wijkhub in Hillegersberg aan het Minervaplein.  Volgnr.
24HILLS5709

Situatie Actie loopt door in het nieuwe jaar.
Door wie Maatschappelijke ontwikkeling

Actie 3.2.3 Stadsbeheer zal in 2023 8 speelplekken vernieuwen obv participatie vernieuwen
en daarbij de Wijkraad betrekken. De Wijkraad zelf zal voor overige plekken
buurtonderzoek doen.

oranje

Stand van zaken Voortgang: Speelplek Jacob Marisplein (nabij de rioolvervanging Breitnersingel): de 1e
participatieronde heeft plaatsgevonden.
Speelplek Breitnersingel: De participatie moet nog opgestart worden. Dit zal in overleg
met de gebiedsorganisatie vormgegeven worden. O.b.v. de input wordt daarna een eerste
ontwerp gemaakt, waarop de bewoners kunnen reageren.
De speeltoestellen op het Jacob Marisplein & aan de Breitnersingel zullen op elkaar
afgestemd worden.
Speelplekken Prinses Margrietlaan & Willem van Hillegaersbergstraat: participatie heeft nog
niet plaatsgevonden.  Hier wordt in januari 2024 een participatieplan voor opgesteld.
Deze actie loopt zodoende gedeeltelijk door naar 2024, en is in aangepaste vorm
opgenomen in het JAP 2024. Vervolgnr 24HILLS5708

Situatie Actie loopt door in het nieuwe jaar.
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Door wie Stadsbeheer

Resultaat 3.3 Verbeterde ruimtelijke structuur van Kleiweg-Zuid (omgeving Ceintuurbaan)

Actie 3.3.1 De wijkraad wordt geïnformeerd over planvorming SFG en de consequenties,
aanpak ontsluiting van het gebied Kleiweg-Zuid. Aansluitend afspraken mbt
visievorming in de volgende jaren.

groen

Stand van zaken Zal worden meegenomen in de reeks van contactmomenten tussen SO en de wijkraad tav
informeren lopende projecten in Hillegersberg. De reeks is inmiddels ingepland.  Voor 2024
nieuwe vervolgafspraken in lijn met actie 2023.

Situatie Actie is gerealiseerd.
Door wie Stadsontwikkeling

Actie 3.3.2 Verbetering ontsluiting Ceintuurbaan e.o. groen

Stand van zaken Zie ook voorgaande actie . Wordt besproken tijdens contactmoment SO en wijkraad.
Situatie Actie is gerealiseerd.
Door wie Stadsontwikkeling

Doel 4 Vitaal houden en versterken van de winkelgebieden Situatie
Resultaat 4.1 De buitenruimte van de Bergse Dorpstraat e.o. wordt goed onderhouden en verbeterd

Actie 4.1.1 De wijkraad wordt betrokken bij de participatie ontwikkeling Freericksplaats oranje

Stand van zaken Wijkraad is betrokken bij het vlottrekken van de problemen bij de participatie in dit project.
Hiervoor is overleg met een delegatie van de wijkraad, de projectleider, de wijkmanager en
de bedrijfscontactfunctionaris. De betrokkenheid van de wijkraad is gerealiseerd. De ambitie
is dat er eind Q1 2024 een definitief ontwerp ligt.
Deze actie loopt zodoende gedeeltelijk door naar 2024, en is in aangepaste vorm
opgenomen in het JAP 2024.

Situatie Actie loopt door in het nieuwe jaar.
Door wie Stadsbeheer

Actie 4.1.2 De wijkraad zal een verkenning uitvoeren naar de mogelijkheden voor
verblijfsplekken in de BD-straat, daarin ligt een koppeling met de vergroening
noordelijke entree BD-straat

oranje

Stand van zaken Na afronding planvorming Freericksplaats in Q1 2024 zal aansluitende de wijkraad deze actie
uitvoeren. volgnr 24HISSL5717.

Situatie Actie schuift door naar het nieuwe jaar.
Door wie Wijkraad

Actie 4.1.3 Gerichtere inzet capaciteit handhaving op weesfietsen en verkenning naar
fietsparkeerplekken in Bergse Dorpstraat e.o.

groen
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Stand van zaken De schouw heeft op 3 oktober plaatsgevonden. De handhavers hebben de werkinstructie
kunnen toelichten aan de wijkraadsleden en in enkele gevallen direct kunnen handhaven,
door de verwijderingsprocedure op te starten. In 2024 nieuwe actie formuleren.

Situatie Actie is gerealiseerd.
Door wie Stadsbeheer

Resultaat 4.2 Er is een aanpak ontwikkeld voor de Kleiweg

Actie 4.2.1 De wijkraad voert ism de gemeente een verkenning uit bij winkeliers,
vastgoedeigenaren en bewoners voor transitie en behoud winkelbestand Kleiweg

groen

Stand van zaken Er is in samenspraak met ondernemers en wijkraad een externe partij aangetrokken die
een visie op Kleiwegkwartier gaat ontwikkelen. Deze is gestart. Inmiddels zijn er sessies
geweest met omwonenden. In Q1 wordt de visie afgerond. Tav vervolg wordt een nieuwe
actie geformuleerd.

Situatie Actie wordt op afzienbare termijn volledig gerealiseerd.
Door wie Stadsontwikkeling

Actie 4.2.2 Ontwikkeling van voorstellen voor inrichting (winkelbestand) Kleiweg,
Bergpolderplein en entree Kleiweg (Straatweg), specifieke aan dacht voor
fietsparkeren.

oranje

Stand van zaken Volgt op vorige actie die nog loopt, dus ontwikkeling voorstellen nog niet gestart. Dit wordt
meegenomen naar 2024. volgnr HILLS5721.

Situatie Actie schuift door naar het nieuwe jaar.
Door wie Stadsontwikkeling

Doel 5 Zichtbaarder en toegankelijker maken van kunst en cultuur Situatie
Resultaat 5.1 Het tot stand brengen en verbeteren kunst- en cultuurnetwerk Hillegersberg

Actie 5.1.1 De wijkraad organiseert per buurt een cultuurbijeenkomst m.b.v. de
cultuurregisseur

oranje

Stand van zaken Na de eerste kennismaking met de cultuurregisseur wordt er in het vierde kwartaal gewerkt
aan het benoemen van een aantal speerpunten voor 2024. Hierbij valt te denken aan
gesprekken met kunstenaarscollectieven voor de (tijdelijke) invulling van leegstaande
winkelpanden, de voortgang van Poezie LaGoGo en ‘kunst in de openbare ruimte’. In het
eerste kwartaal van 2024 zullen concrete voorstellen hiervoor aan de wijkraad worden
aangeboden. voor 2024 volgnr 24HISSL5723

Situatie Actie loopt door in het nieuwe jaar.
Door wie Wijkraad

Actie 5.1.2 Op basis van de verkenning bespreekt en ondersteunt de wijkraad samen met
het cultuurnetwerk en cultuurregisseur initiatieven voor culturele activiteiten (bijv een
cultuurmarkt).

oranje
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Stand van zaken Volgt uit vorige actie en zal worden meegenomen in JAP 2024. volgnr 24HILLS5724.
Situatie Actie schuift door naar het nieuwe jaar.
Door wie Wijkraad
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